

ВОПРОСЫ КВАЛИФИКАЦИИ УБИЙСТВА В ЦЕЛЯХ ИСПОЛЬЗОВАНИЯ ОРГАНОВ ИЛИ ТКАНЕЙ ПОТЕРПЕВШЕГО (П. «М» Ч. 2 СТ. 105 УК РФ)

Иванов Андрей Львович,
заведующий кафедрой уголовного права и криминологии
Московской академии Следственного комитета Российской Федерации,
кандидат юридических наук, доцент
ivanova2010@rambler.ru

В статье обосновывается решение некоторых обсуждаемых в теории и на практике вопросов квалификации убийства в целях использования органов или тканей человека, приведены результаты изучения судебной практики, в которых применялись разъяснения Верховного Суда РФ по данной тематике.

Ключевые слова: квалифицирующий признак, постановление Пленума Верховного Суда РФ, мотив и цель преступления, органы и ткани потерпевшего.

ISSUES OF THE QUALIFICATION OF A MURDER FOR THE PURPOSES OF USING VICTIM'S ORGANS OR TISSUES (CLAUSE M PART 2 ARTICLE 105 OF THE CRIMINAL CODE OF THE RUSSIAN FEDERATION)

Ivanov Andrey L.
Head of the Department of Criminal Law and Criminology of the Moscow Academy
of the Investigative Committee of the Russian Federation
PhD (Law), Associate Professor

The article substantiates the solution of some of the issues of qualification of murder discussed in theory and practice in order to use human organs or tissues, the results of a study of judicial practice, in which clarifications of the Supreme Court of the Russian Federation on this topic were applied.

Keywords: qualifying attribute, decision of the Plenum of the Supreme Court, motive and purpose of the crime, organs and tissues of the victim.